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Vragen van de leden Poppe, Van
Velzen (beiden SP) en Eijsink (PvdA)
aan de staatssecretaris van Defensie
over gevaarlijke stoffen afkomstig
van defensiematerieel in Uruzgan.
(Ingezonden 18 januari 2010)

1
Is het waar dat het Britse ministerie
van Defensie al in 2008 alarm heeft
geslagen over gevaarlijk hoge
concentraties van het zogeheten
«kristallijn silica» op oorlogsmaterieel
dat in Afghanistan is gebruikt? Kunt u
de brandbrief waarin de Britten
kenbaar maken dat deze
kankerverwekkende stof in
onaanvaardbaar grote hoeveelheden
loskomen bij het schoonspuiten,
repareren en onderhouden van tanks,
jeeps, pantservoertuigen en
vliegtuigen aan de Kamer sturen?1

2
Is er sprake van natuurlijk stof uit het
gebied? Zo ja, bestaat er dan ook niet
een algemener gezondheidsrisico
voor het personeel in Uruzgan bij het
rijden met genoemde voertuigen en
het daardoor opwerpen van extreem
hoge concentraties stof?2

3
Zijn er metingen verricht om de
concentratie van kristallijn silica vast
te stellen? Zo nee, bent u bereid
metingen te laten verrichten bij
stofproductie tijdens het
schoonmaken materieel en in de
stofwolken die ontstaan door het

rijden met dit materieel? Zo nee,
waarom niet?

4
Is het waar dat de Britten al hun
militairen en particuliere
onderhoudsaannemers al in 2008
opdroegen om maatregelen te treffen
ter voorkoming van het vrijkomen
van teveel fijnstof en dat het de
Engelsen werd afgeraden om
perslucht te gebruiken bij het reinigen
van materieel dat uit Afghanistan
komt?

5
Is het waar dat u geen instructies
heeft gegeven en geen maatregelen
heeft getroffen om het inademen van
deze gevaarlijke stof te voorkomen,
terwijl er bij het onderhoud van het
Nederlands materieel geregeld met
perslucht wordt gewerkt? Waarom
hebt u dat niet gedaan? Welke
maatregelen gaat u alsnog treffen?
Bent u bereid om in ieder geval de
maatregelen zoals de Britten die
ingevoerd hebben ook voor onze
manschappen te laten gelden?

6
Hoeveel mensen zijn potentieel in
contact gekomen met deze stof? Bent
u bereid deze mensen te registreren
zodat indien zij hierdoor later ernstige
gezondheidsproblemen krijgen
bekend is dat zij bij het uitoefenen
van hun beroep met deze stof in

aanraking gekomen zouden kunnen
zijn?

1 De Telegraaf, 14 januari 2010: «Soldaten
Uruzgan bezorgd om fijnstof».
2 Belgian Safe Work Information Center
(BeSWIC): «Meting van de
beroepsblootstelling aan inadembaar
kristallijn silica (IKS)»
http://www.beswic.be/nl/topics/dangerous_
substances/silica
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